
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání 

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV 

a) Potvrzení hlasování per rollam – výprava na EYOF Banská Bystrica 2022 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval) 

4. ODM (F. Šuman) 

a) ODM 2022 – shrnutí 

b) ODM 2023 a dále – informace 

5. Světové hry Birmingham 2022 – shrnutí (M. Doktor/F. Šuman) 

6. EYOF Banská Bystrica 2022 – shrnutí (M. Doktor) 

7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník) 

a) Informace o rozpočtu ČOV 

b) Výsledky hospodaření dceřiných společností ČOV za rok 2021 

8. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt) 

9. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

10. Různé 

a) ČOA – informace o nadcházejících aktivitách (A. Kliment) 

 

 
 

 

 

 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 10 / 7. 9. 2022 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník  

J. Bloudek, P. Fousek, M. Ježdík, A. Kliment, H. Moučková, K. Neumannová, M. Pakosta, O. 

Plachá, J. Pollert, Š. Strachová, Z. Sýkora, O. Svojanovský, G. Waage 

Omluveni: M. Bohman, P. Hulinský, D. Svoboda, P. Ryška, 

Hosté: N. Černá, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, B. Žehanová 

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 
J. Kejval zahájil zasedání VV ČOV ve 14:00 a přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. 
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 14. 6. 2022.  

USNESENÍ 

U2/1/07-09-2022 VV ČOV potvrzuje hlasování per rollam týkající se schválení výpravy ČOT na EYOF 

Banská Bystrica 2022.  

U2/2/07-09-2022 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV.  

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval o činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV, zejména v následujících věcech: 

• Odpověd předsedy vlády ČR na zaslaný dopis týkající se situace ve financování sportu mj. 

v souvislosti s rostoucími cenami energií. Premiér v odpovědi informoval, že záležitost bude 

řešena v podzimním termínu spolu s revizí rozpočtu ČR. Z rozhodnutí Ministerstva financí byl 

navýšen rozpočet NSA o 500 mil. Kč a následně NSA vypsala 28.  7. 2022 program „Provoz a údržba 

2022“ s alokací 385 mil. Kč. Žadateli mohou být spolky, které mají sportoviště ve vlastnictví nebo 

v nájmu, tzn. že na podporu nedosáhnou všechna sportoviště. J. Kejval navrhuje pověřit M. 

Hniličku jednáním s NSA v této záležitosti.  

Diskuse: M. Hnilička, M. Pakosta 

 

• Reakce na dopis pro předsedu vlády ČR v souvislosti s novou strategií ČT a plánovanou redukcí 

nákladů v oblasti sportovního vysílání.   

 

• Ve věci jednotné prezentace České republiky v zahraničí – Česko / Czechia. J. Kejval vznesl dotaz 

na NSA, od které dostal dne 11. 7. 2022 vyjádření, že NSA respektuje koncepci vlády a zkrácený 

název Česko / Czechia. J. Kejval navrhuje vzít na vědomí vyjádření NSA a navrhuje s respektem 

k demokratickým principům organizace postoupit tuto záležitost k vyjádření na nadcházející 

zasedání Pléna ČOV.  

 

• R. Kumpošt informoval, že rozhodnutí je v kompetenci VV ČOV a vzhledem k novým skutečnostem 

navrhuje předložit návrh o použití názvu Česko / Czechia pro jednotnou prezentaci České 

republiky ve sportu na příštím zasedání VV ČOV dne 1. 11. 2022.  

Diskuse: J. Kejval, A. Károlyi, R. Kumpošt, P. Fousek, J. Bloudek, J. Pollert, G. Waage.  

 

• Kontrola NSA – dotace ČOV pro rok 2021, která probíhá od března 2022. Nyní NSA požaduje 

doložit z ČOV kompletní obratovou předvahu (nejen po aktivitách) a účetní deník (účtová třída 5) . 

Dále chce kontrolu rozšířit i na dceřinou společnost Českou olympijskou a.s.  Oba požadavky NSA 

jsou dle právního výkladu ČOV v rozporu se Zákonem o podpoře sportu. 

 



 

• A. Károlyi seznámil členy VV ČOV s právním hlediskem a zněním Zákona o podpoře sportu, který 

stanovuje kompetence kontroly ze strany NSA, tj. že tento požadavek je nad rámec kompetencí 

daných zákonem.  

  

• L. Varhaník informoval o stanovisku Ekonomické komise ČOV a představenstva ČO a.s. k  této 

záležitosti: požadavek na doložení Kompletní obratové předvahy a Účetního deníku ČO a.s. za rok 

2021 odmítáme jako nepřiměřený a nezákonný. 

Diskuse: J. Kejval, A. Károlyi, O. Plachá, P. Fousek, L. Varhaník, G. Waage, Z. Sýkora 

 

• Nepravomocné rozhodnutí Městského soudu v žalobě J. Šťovíčka na neplatnost voleb čtyř 

místopředsedů ČOV, které proběhly 29.června 2021. J. Šťovíček napadl tuto volbu, ve které sám 

neúspěšně kandidoval. Zmiňuje požadavek na mimosoudní vyrovnání ze strany J. Šťovíčka.  

A. Károlyi informoval, že ČOV podá odvolání k Vrchnímu soudu v Praze. 

 

• Nepravomocné rozhodnutí Městského soudu v  Praze, který v plném rozsahu zamítl žalobu SSS 

ČR, (předseda Z. Ertl), na nicotnost konání volebního Pléna ČOV dne 29.6. 2021.  

Diskuse: J. Kejval, J. Pollert, A. Károlyi 

 

• Termín pro objednání ubytování v oficiálním hotelu pro představitele vlády ČR (tzv. dignitaries) 

během OH Paříž. J. Kejval navrhuje zaslat dopis na Úřad vlády ČR, že s akreditacemi pro dignitaries 

budeme počítat až po nahlášení ze strany Úřadu vlády, kdo se bude za ČR účastnit.  

Diskuse: P. Fousek, J. Kejval, L. Varhaník  

 

• Otázka další spolupráce s VŠEM (Vysoká škola ekonomie a managementu), se kterou  byla 

uzavřena smlouva v roce 2008 a poskytuje stipendium sportovcům. 

K. Neumannová informovala, že se na ni obrátila (bohužel až po právní moci rozsudku Okresního 

soudu Trutnov) nejmenovaná sportovkyně, která přestala studovat, nicméně škola ji nadále 

evidovala ve studiu (již bez stipendia) a studentka dluž ila za školné.  Škola na ni podala soudní 

žalobu s návrhem na exekuci, které soud vyhověl. 

A. Károlyi jednal s rektorem a předložil vstřícný návrh řešení. VŠEM poslala vyjádření, že 

s návrhem nesouhlasí a požadují proplatit školné v  plné výši, včetně nákladů na advokáta a 

exekuční řízení, tak, jak již pravomocně rozhodl OS v Trutnově.  

J. Kejval navrhuje ukončit s VŠEM smlouvu o spolupráci.  

Diskuse: J. Kejval, A. Károlyi, Š. Strachová, M. Doktor, M. Ježdík 

 

• Pořízení nového diagnostického zařízení pro sportovce  (magnetická rezonance) pro CPM ze 

soukromých zdrojů partnera ČOT.   

 

  USNESENÍ 

U3/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci o odpovědi předsedy vlády ČR a pověřuje M. 

Hniličku k jednání s NSA a příslušnými ministerstvy ve věci podpory kompenzující nárust cen energií 

v oblasti sportovní infrastruktury a ve věci programu „Provoz a údržba 2022“. 



 

U3/2/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci o úsporách v oblasti výroby sportovního vysílání 

České televize.   

U3/3/07-09-2022 VV ČOV souhlasí s projednáním návrhu o jednotné prezentaci České republiky ve 

sportu v ČR i v zahraničí, konkrétně užívání jednoslovného názvu Česko a jeho anglické varianty Czechia, 

na příštím zasedání VV ČOV dne 1. 11. 2022. 

U3/4/07-09-2022 VV ČOV souhlasí s odmítnutím požadavku NSA na doložení Kompletní obratové 

předvahy a Účetního deníku ČOV a ČO a.s. za rok 2021, protože je v rozporu se Zákonem o podpoře 

sportu. 

U3/5/07-09-2022 VV ČOV souhlasí s podáním odvolání k Vrchnímu soudu v Praze ve věci 

nepravomocného rozhodnutí Městského soudu v Praze v žalobě J. Šťovíčka. VV ČOV jednomyslně 

odmítl návrh J. Šťovíčka na mimosoudní vyrovnání. 

U3/6/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí dopis premiérovi ohledně účasti hodnostářů (dignitaries) na 

OH Paříž 2024. 

U3/7/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí vypovězení smlouvy o spolupráci s VŠEM. 

U3/8/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci o pořízení diagnostického zařízení pro CPM.  

U3/9/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí nepravomocné rozhodnutí Městského soudu v Praze, který 

v plném rozsahu zamítl žalobu SSS ČR (předseda Z. Ertl), na nicotnost konání volebního Pléna ČOV dne 

29. 6. 2021. 

4. ODM  
F. Šuman prezentoval video a informace z ODM 2022, které se zúčastnilo 12 hejtmanů, a Konference na 
podporu sportu v regionech, která akci předcházela.  
Diskuse: J. Kejval, Z. Haník 
 
USNESENÍ 

U4/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o průběhu ODM 2022 a stavu příprav 

nadcházejících ODM. 

5. SVĚTOVÉ HRY BIRMINGHAM 2022 

M. Doktor prezentoval informace ke Světovým hrám Birmingham 2022. ČOT získal na Světových hrách 

Birmingham 2022 6 medailí. 

USNESENÍ 

U5/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o průběhu účasti ČOT na Světových hrách 

Birmingham 2022. 

6. EYOF BANSKÁ BYSTRICA 2022 
M. Doktor prezentoval informace k EYOF Banská Bystrica 2022. ČOT získal na EYOF Banská Bystrica 2022 

14 medailí, což znamená nejlepší umístění ČR v počtu medailí v historii EYOF. 

USNESENÍ 

U5/1/14-06-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o průběhu účasti ČOT na EYOF Banská Bystrica 

2022.  



 

7. EKONOMIKA ČOV 
 
Informace o konečné verzi rozpočtu ČOV 2022 
L. Varhaník představil konečnou verzi rozpočtu ČOV pro rok 2022 – příjmy 164 091 tis. Kč, výdaje 169 970 
tis. Kč, ztráta 5 879 tis. Kč. Hodnotí pozitivně, že příjmy od NSA byly rozděleny na zabezpečení ZOH Peking 
(62 700 tis. Kč) a zabezpečení činnosti ČOV (70 691 tis. Kč). Díky výjimečné situaci jsme nicméně neobdrželi 
prostředky na činnost sekretariátu, o které chceme pro rok 2023 znovu žádat.   
 

Informace o výsledku hospodaření dceřinných společností ČOV 

L. Varhaník představil výsledky hospodaření obou dceřinných společností ČO a.s. a OF s.r.o. . 

 

Informace o přípravě rozpočtu ČOV 2023 
L. Varhaník představil návrh na požadavek na státní dotaci ČOV pro rok 2023 – 109 000 tis.  Kč (z toho 

reprezentace 49 000 tis. Kč, všeobecná činnost 60 000 tis. Kč), který byl schválen Ekonomickou komisí 

ČOV.  

Diskuse: J. Kejval, L. Varhaník, O. Plachá, J. Bloudek. 

 

Vrácení půjček 

L. Varhaník informoval o vrácení půjčky ČOV ze strany ČPV (2 mil. Kč) a OF s.r.o. (3 mil. Kč).  

Diskuse: Z. Sýkora k situaci financování paralympijského sportu ze strany NSA.  

 
USNESENÍ 

 

U7/1/07-09-2022 VV ČOV na základě zmocnění Pléna ČOV ze dne  10.5. 2022 schvaluje konečnou 

variantu rozpočtu ČOV 2022 předloženou L. Varhaníkem. 

 

U7/2/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí výsledky hospodaření dceřiných společností ČO, a.s. a OF, 

s.r.o. za rok 2021. 

 

U7/3/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí a zmocňuje L. Varhaníka a J. Kejvala jednáním s NSA ve věci 

požadavku na dotaci ČOV pro rok 2023. 

 

U7/4/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci o vrácení půjček ČOV ze strany ČPV a OF s.r.o. 

 

8. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY 
R. Kumpošt informoval o mezinárodních aktivitách ČOV . 23. 9. startuje Evropský týden sportu slavnostním 

zahájením na Vyšehradě. 12. 10. proběhne konference ASAP. 

Diskuse: J. Pollert 

 

USNESENÍ 

 

U8/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o mezinárodních aktivitách ČOV.  

9. PLÁN AKCÍ ČOV NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík představil plán akcí ČOV na další období (zaslán členům VV ČOV s materiály). 



 

M. Ježdík doplnil 16.-18. 9. Víkend s Dialogy v Nymburku (6 Dialogů ve 3 dnech jako součást vzdělávání 
školení licence B) a 20. 9. Dialogy Rodiče a talent v Mladé Boleslavi.  
 
USNESENÍ 

U9/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí plán akcí ČOV na další období.  

U9/2/07-09-2022 VV bere na vědomí rozhodnutí o udělení ceny Věry Čáslavské M. Sáblíkové.  

10. RŮZNÉ 
 

ČOA – informace o nadcházejících aktivitách  

A. Kliment připomněl probíhající výstavu Věra Čáslavská, výstavu v Liberci, aktivity ČOA k nedožitým 100 

letům Dana a Emila Zátopkových (outdoorová výstava, promítání dokumentu/filmu) a informoval o 

připravované knize o fotografovi Karlu Novákovi a výstavě jeho fotek ve Vojenském historickém ústavu.  

 
Škola a sport – jednání s veřejnými institucemi 

N. Černá informovala o jednáních s veřejnými institucemi na téma Sazka olympijský víceboj a Výchova 

k olympijským hodnotám. V souvislosti s připravovanými testováním zdatnosti žáků (říjen/listopad) a 

projektem Sazka Olympijský víceboj, proběhla schůzka s Českou školní inspekcí. Proběhla schůzka na 

MŠMT (nám. Jan Mareš) na téma sportovní aktivity na školách a změna RVP. Projekt SOV bude také 

představen v rámci kulatého stolu pořádaného Výborem pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a 

tělovýchovu PSP dne 14. 9. 2022.   

 
UNYP stipendia a Statut Komise Duální kariéry 

P. Graclík předložil návrh na přidělení stipendií sportovcům žádajícím o studium na University of New York 

in Prague (UNYP) a novelu Statutu Komise Duální kariéry tak, aby komise mohla i o těchto stipendiích 

rozhodovat.  

 

Etický kodex EOV 

A. Károlyi informoval o tom, že předložený Etický kodex EOV je v souladu s Etickým kodexem MOV a 

doporučil ho schválit. 

  

Informace členů VV ČOV 

• O. Svojanovský děkuje za aktivity, které jsou pro olympioniky mimořádné: Republikové finále OV 

v Brně, Setkání Mnichov a Sapporo, vzpomínka na nedožitých 100 let Dany a Emila Zátopkových 

v Rožnově.  

Diskuse: J. Kejval, J. Pollert k tématu OH Mnichov 1972 a připomínce tragédie s Izraelskými 

sportovci.  

 

• F. Šuman informoval o situaci svazů, které nedostaly prostředky  od NSA.  

• M. Ježdík informoval o vydání nového časopisu Coach.  

• Z. Haník připomněl termíny nadcházejících Dialogů.  

• O. Plachá informovala o konferenci ASAP a o svém zapojení do projektu GAMES (Guidance to 

Achieve More Equal Leadership in Sport). 

 



 

• J. Bloudek informoval o své zkušenosti s žádostmi na EU – zvyšují se nároky.  

USNESENÍ 

 

U10/1/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o aktivitách ČOA a jednáních s veřejnými 

institucemi na téma škola a sport.  

U10/2/07-09-2022 VV ČOV projednal návrh GS ČOV ve věci přidělení stipendií sportovcům žádajícím o 

studium na University of New York in Prague (UNYP), kterými jsou Adam Provazník, Filip Sakala a Lucie 

Neumannová a schvaluje přidělení stipendií těmto sportovcům ve výši 70% ceny studijních programů, 

a to na základě ustanovení čl. II. ods. 11 Sponzorské smlouvy na rok 2022 uzavřené dne 7. 9. 2021 mezi 

ČOV a UNYP.  

U10/3/07-09-2022 VV ČOV ukládá GS ČOV zajistit novelu Statutu Komise Duální kariéry ve věci přidělení 

stipendií na UNYP. 

U10/4/07-09-2022 VV ČOV schvaluje znění Etického kodexu EOV.  

U10/5/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

U10/6/07-09-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci Ombudsmana ČOV, že s Českou unií sportu již ČOV 

nevede žádné soudní spory. ČUS své poslední dvě žaloby po dohodě s ČOV vzala zpět. 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne   

1. 11. 2022 od 14:00. 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 


